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BRMG.KS-IX.0012.6.2015 
 

PROTOKÓŁ Nr 8-6/2015 
 
Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 29 kwietnia 2015 roku, a rozpoczęło o godz.16:00 w Sali Seana 
Lestera (nr 003) w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w 
Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięciu 
(5), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 

Posiedzeniu przewodniczyła Radna Beata Jankowiak – 
Wiceprzewodnicząca Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzyła 8 posiedzenie Komisji, powitała zebranych i 
poinformowała, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1. Rozpatrzenie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania 
budżetu Miasta Gdańska w 2014 roku – w zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok 
– druk nr 215 – w zakresie działania Komisji.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2015 – 2040 – druk nr 216. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
 

4. PZU Maraton Gdańsk – przygotowanie, trasa maratonu, 
bezpieczeństwo uczestników. 
Przedstawia: Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 

 

5. Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu letniego 2015 roku. 
Przedstawia: Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
 

6. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Prowadząca obrady – wiceprzewodnicząca Komisji radna Beata Jankowiak 
poinformowała, że do druku nr 215 – czyli do zmian w budżecie wpłynęła 
Autopoprawka, a do druku nr 216 czyli do zmian w WPF-ie wpłynęły dwie 
Autopoprawki.  
 
Następnie poddała pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia. 
 
Komisja porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie – 4 głosami „za”. 
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PUNKT  - 1 
 

Rozpatrzenie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu 
Miasta Gdańska w 2014 roku – w zakresie działania Komisji.   
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
przedstawiła ogólne wykonanie budżetu Miasta Gdańska za 2014 rok. 
Wykonanie budżetu miasta za rok 2014 zamknęło się wynikiem po stronie dochodów 
2 mld 733 mln zł co stanowi 101% planu, natomiast wydatki 2 mld 626 mln zł – 94% 
planowanych wydatków. Nadwyżka budżetowa została w ten sposób wypracowana 
w wysokości 106 mln zł. Wydatki majątkowe w roku 2014 stanowiły nadal duży 
udział. Ogólna kwota to jest 762 mln zł – 29%. Głównymi źródłami dochodów 
tradycyjnie są udziały w podatkach PIT, CIP, PCC, karta podatkowa oraz spadki i 
darowizny. Zostało to zrealizowane na poziomie 709 mln zł powyżej planu o 2%. 
Jeżeli chodzi o dochody ponadplanowe to zostało zrealizowane też w dochodach z 
mienia komunalnego i dotyczyły dochodów z mienia z tytułu dzierżawy, najmy jak 
również sprzedaży. Wydatki bieżące zostały zrealizowane w roku 2014 na kwotę 
1 915 mln zł. Na sport zostało wydane w ramach kultury fizycznej i sportu 
pieniądze w wysokości 26 mln zł, natomiast w zakresie inwestycji realizowanych w 
ramach działalności sportowej 59 mln zł. Jeżeli chodzi o największe inwestycje to 
chodzi cały czas dokapitalizowanie PGE Arena i była to kwota 38 mln zł w ramach 
tych sportowych inwestycji. Dług na koniec roku 2014 zamknął się kwotą nominalną 
1 mld 153 mln zł co stanowiło 42% dochodów ogółem. Jeżeli chodzi o koszty obsługi 
długu wyniosły one 4,85% dochodów, a to był taki wskaźnik zrealizowany przez 
miasto przy maksymalnym, który wychodzi w wyliczeniach historii kosztów obsługi 
długu z lat ubiegłych, maksymalnie mogliśmy mieć, żeby zachować artykuł 243 
ustawy o finansach 9,68%, a mieliśmy 4,85% czyli ten poziom zadłużenia był bardzo 
bezpieczny. Ze swojej strony dziękuję.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Jeśli chodzi o wykonanie budżetu Biura Prezydenta ds. Sportu te zadania związane 
ze sportem ujęte są w sposób dwujednostkowy czyli Biuro Prezydenta ds. Sportu i 
Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji.  
Działania promocyjne i sportowe przyniosły efekt w postaci zaskakującego nawet 
nas i mieszkańców czyli srebrnego medalu Mistrzostw Polski w piłce siatkowej, 
czego świadkiem był pan dyrektor Trojanowski, gdyż ten trzeci mecz finałowy 
odbywał się na parkiecie Asseco czyli w Rzeszowie.  
Pozwolę sobie razem z panią księgową z Biura Prezydenta ds. Sportu zreferować 
wykonanie budżetu w obszarze Biura Prezydenta, a Dyrektor Paszkowski w obszarze 
MOSiR. 
Limit na rok 2014 dla tych dwóch jednostek wynosił 34 mln 464 tys. zł. Zostało 
zrealizowane n poziomie ponad 94%. Jest to kwota 32 mln 525 tys. zł. Dla Biura 
Prezydenta ds. Sportu limit na rok 2014 ustalony był kwotą 11 790 022 zł, a 
wykonanie zostało zrealizowane w 88% to jest 10 374 042 zł. Zadania, które były 
realizowane przez Biuro są z dwóch działów: promocja oraz kultura fizyczna. Na 
dział promocja została zaplanowana kwota w wysokości 1 mln 188 tys. zł. Nie 
należy tu wliczać promocji miasta Gdańska poprzez udział Gdańskich klubów 
sportowych w najwyższych klasach rozgrywkowych, ponieważ takie sprawozdanie 
przedstawi za chwilę dyrektor MOSiR-u. Działania promocyjne w obszarze Biura 
Prezydenta zostały zaplanowane w kwocie 1 mln 188 tys. zł, a wydatkowane w 
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kwocie 803 tys. zł. Zadania, które były realizowane to Mistrzostwa Świata w 
Freestyle`u w motocrossie czyli Night of the Jump. Transmisja na żywo z IV 
Międzynarodowego Turnieju Bokserskiego im. Zygmunta Chychły. Ona odbyła się na 
Długim Targu w okolicach Neptuna. Także Mistrzostwa Świata w Super Enduro, 
Turniej Finałowy Pucharu Europy w Unihokeju. II edycja Bałtyckiego Kongresu 
Marketingu Sportowego, która odbyła się na stadionie PGE Arena w Gdańsku. Wśród 
innych imprez objętych zakupem usług promocyjnych znajdują się Bieg dookoła 
ZOO, także Mistrzostwa Polski w plażowej piłce ręcznej, żużlowy turniej o puchar 
żużlowy Św. Dominika, jeden z etapów wyścigu kolarskiego 71 Tour de Pologne i 
wiele innych, mniejszych wydarzeń, ale skupiłem się na tych większych.  
Drugi dział realizowany przez Biuro Kultura Fizyczna. To są dotacje, stypendia, 
nagrody, dotacje dla Gdańskich Klubów Sportowych na realizację zadań. Dotacje 
zostały zaplanowane w kwocie 3 mln zł. Zrealizowane w kwocie ponad 2 mln 900 
tys. czyli ponad 98% zaplanowanej kwoty. Tradycyjnie działania były realizowane 
poprzez podpisywanie umów dotacyjnych z Gdańskimi Klubami sportowymi, które 
realizowały zadania własne Gminy w takich programach jak szkolenie sportowe w 
dyscyplinach sportowych cieszących się największym zainteresowaniem. Szkolenie 
sportowe dla grupy klubów piłkarskich czyli chodzi tutaj o piłkę nożną, wsparcie dla 
organizacji imprez sportowych, udział w wyjazdowych imprezach sportowych, 
zakup sprzętu sportowego.  
Kolejne zadanie to stypendia. Zgodnie z uchwałą Rady Miasta Gdańska takie 
stypendia są przyznawane gdańskim sportowcom za wybitne osiągnięcia sportowe. 
Te wybitne osiągnięcia są określone w regulaminie w tej uchwale. Nowelizacja tej 
uchwały nastąpiła we wrześniu roku 2014. Projektem stypendialnym zostało 
objętych w roku 2014 42 stypendystów. W ciągu roku 2014 czterech z nich zmieniło 
kluby z gdańskich na inne. W efekcie tego rezygnują oni wówczas z projektu 
stypendialnego i te pieniądze pozostają wówczas w miejskiej kasie do dalszego 
rozdysponowania, a zaplanowana kwota na stypendia sportowe było 859 tys. zł i 
został zrealizowana powyżej 80%. Między innymi Jakub Jarosz z tego projektu 
stypendialnego sam się wykluczył.  
Nagrody miasta Gdańska – ten system również określa najwybitniejsze osiągnięcia 
sportowe. Są one realizowane podczas roku kalendarzowego. Ale także na takich 
uroczystościach jak w październiku roku 2014 Szkolna i Młodzieżowa Gala Sportu. 
Tam nagrody otrzymują trenerzy, zawodnicy, a także grudniowa Gdańska Gala 
Sportu, gdzie uhonorowywana nagrodami finansowymi i innymi nagrodami najlepsza 
dziesiątka gdańskich sportowców, trenerzy, drużyna, osobowości. Tam jest jeszcze 
kilka innych kategorii. Tych nagród było blisko 200 dla wybitnych gdańskich 
sportowców i kwota zaplanowana w wysokości 450 tys. zł została zrealizowana w 
ponad 92%. 
Kolejne zadania z obszaru Kultury Fizycznej to jest nadzór nad gdańskimi 
stowarzyszeniami. Nadzór nad stowarzyszeniami kultury fizycznej, klubami czy 
związkami sportowymi. Mamy zrealizowanie zadań w wysokości 99,6%, ale to są 
zadania własne gminy, więc stąd jest tak wysoki procent.  
Wsparcie dla innych zadań związanych ze sportem. Są to działania związane z 
turystyką, z imprezami żeglarskimi. Sztandarową imprezą jest Zlot Żaglowców 
Baltic Sail, impreza na przełomie czerwca i lipca. W przyszłym roku będzie okrągła 
20 rocznica zlotu na terenie Gdańska. Z innych imprez żeglarskich są takie 
elementy jak działania promocyjne podczas targów Wiatr i Woda, zakończenie 
sezonu żeglarskiego tzw. List Kaperski zwany Listem Morskim, który otrzymują 
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jednostki, które pływają w basenie Morza Bałtyckiego i dalej promują i 
rozpowszechniają Gdańsk. Tutaj wykonanie jest na poziomie 100%.  
Wsparcie dla innych inicjatyw związanych ze sportem to są ogólnie zadania 
związane ze sportem zaplanowana kwota 1 232 000 zł, co w połączeniu z tymi 
składowymi daje wskaźnik realizacji wykonania budżetu na poziomie 88%.  
W skrócie zaznaczę co było wykonane: Ceremonia wręczenia nagród Rejs Roku, 
realizacja projektu szkoleniowo – społeczno – piłkarskiego pod nazwą Top Talent, 
którym objętych jest ponad 1000 dzieci z gdańskich szkół i z gdańskich klubów 
sportowych. Cykl spotkań, prezentacji związanych z mistrzostwami świata w piłce 
siatkowej 2014, zabezpieczenie medyczne i organizacyjne podczas innych wydarzeń 
sportowych, oprawa dotycząca uhonorowań sportowców, a także organizacja 
Młodzieżowej Gali, Gdańskiej Gali sportowej. Na sportowej mapie pojawił się 
Półmaraton, pierwszy Półmaraton w Trójmieście, Półmaraton Gdański Amber Expo. 
On w październiku miał swoje miejsce i również był objęty wsparciem.  
Strefa kibica przy okazji Mistrzostw Świata w piłce siatkowej mężczyzn 2014, a 
także w ramach promocji były realizowane dwa duże projekty. Jeden był od roku 
2011 – Promocja miasta Gdańska poprzez organizację grupy Mistrzostw Świata w 
piłce siatkowej mężczyzn 2014 i to były pieniądze promocyjne, a także w 2014 roku 
weszły do wydatków pieniądze promocyjne na Mistrzostwa Europy w Piłce Ręcznej 
Mężczyzn, które będą organizowane w roku 2016 w Gdańsku. Przekażę głos 
dyrektorowi Paszkowskiemu, a jeżeli będą pytania w tym temacie to bardzo proszę 
po relacji MOSiR-u.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
MOSiR w roku 2014 zrealizował swój budżet jeśli chodzi o dochody w 104%. Z 
planowanych 6 717 500 zł zrealizowaliśmy 7 048 362 zł co jest przekroczeniem 
właśnie o 4,93%. Na to składały się wpływy z grzywien, które wyniosły 262 tys. zł, 
dochody z najmu dzierżawionych składników majątku Skarbu Państwa i jednostek 
samorządu terytorialnego w kwocie 2 mln 514 tys. zł, a także wpływy z usług, które 
wyniosły 3 046 784 zł. Sprawy związane z grzywnami: to dzięki karom, które były 
nałożone na wykonawcę monitoringu, które wyniosły ponad 257 tys. zł i 
nieterminowe wpłaty z tytułu różnych drobnych wpłat od kontrahentów.  
Jeżeli chodzi o dochody z wynajmu składników majątkowych to przede wszystkim 
były to wpływy z dzierżawy terenu kąpielisk na plażach Stogi, Brzeźno, Jelitkowo 
oraz handlowo – usługowych i sportowo – rekreacyjnych. Wpływy z dzierżawy 
terenów pod zjeżdżalnię, dzierżawy na plac zabaw na kąpielisku Stogi, dzierżawy 
lokalu plażowego przy ul. Jantarowej, dzierżawy nabrzeży przy Rybackim 
Nabrzeżu, najem lokali przy Długim Pobrzeżu, dzierżawa stacji paliw przy ul. 
Wartkiej, dzierżawa kortów tenisowych, wpływy z dzierżawy dachów w halach 
sportowych przy ul. Kołobrzeskiej pod reklamy oraz przekaźniki do telefonii 
cyfrowej, wpływy z reklam, wpływy z dzierżawy pawilonów przy ul. 
Smoluchowskiego, dzierżawy pomieszczeń na działalność sportowo – rekreacyjną, 
dzierżawy gruntów pod plac zabaw przy kąpielisku Stogi, dzierżawy strzelnicy, 
dzierżawy hal dla sekcji judo, dzierżawy hangarów przy ul. Przełom na Górkach 
Zachodnich, dzierżawy gruntów pod działalność sportową na Hallera, dzierżawy 
gruntów pod obiekty przy ul. Dąbrowszczaków, najem lokali wc przy kąpielisku 
Stogi, najem lokali przy Traugutta.  
Jeżeli chodzi o usługi to przede wszystkim wynajem godzin na hali przy ul. 
Kołobrzeskiej, opłaty za cumowanie jachtów i skuterów na przystani jachtowej 
marina, wynajem boisk piłkarskich dla zawodników na Traugutta oraz przy 
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Zielonogórskiej, wynajem siłowni przy Traugutta, opłaty postojowe za cumowanie 
jachtów na przystaniach Tamka, Sienna Grobla oraz Żabi Kruk, wynajem godzin na 
pływalni na Chałubińskiego, wynajem boisk ze sztuczną nawierzchnią na Traugutta, 
opłaty z wpisowego zorganizowane przez imprezy przez MOSiR jak Triathlon, 
regaty, Bieg Westerplatte.  
Jeżeli chodzi o pozostałe wpływy to są też odsetki w roku 2014 było 36 tys. zł. 
Wpływy z różnych dochodów to przede wszystkim zwrot podatku VAT oraz 
odszkodowania różnego rodzaju, wpłaty za reklamy podczas imprez sportowych – 
rekreacyjnych to jest na poziomie 1 mln 171 tys. zł.  
Dodatkowo jeszcze sprzedaż majątku, umorzonych środków trwałych jak pontony i 
łódź.  
Jeżeli chodzi o wydatki one były zrealizowane na poziomie 97,41% i wyniosły 
24 940 728 zł z planowanych 25 604 336 tys. zł.  
Omówię teraz poszczególne obszary pokrótce. Promocja: nie zrealizowaliśmy tego 
obszaru promocja miasta Gdańska poprzez sport, gdyż wydaliśmy 6 mln 470 tys. zł 
z planowanych 6 mln 829 tys. zł. Przyczyna: przede wszystkim to dotyczy żużla, 
który nie wywiązał się z umów promocyjnych i ostatnia faktura na kwotę ponad 150 
tys. zł nie została zrealizowana, gdyż klub po prostu jej nie wystawił. On już wtedy 
był w rozsypce i stąd to niewykonanie w tym paragrafie.  
Jeżeli chodzi o zadania w zakresie Kultury Fizycznej to jest kwota 18 mln 542 tys. 
zł zaplanowane, a wydane 18 237 454 zł na poziomie 98,35%. Tu były przede 
wszystkim wydatki związane z remontem obiektów administrowanych przez MOSiR 
w celu zapewnienia bezpieczeństwa, podnoszenie standardów. Tu głównie były 
remonty pokrycia dachowego, schodów przy ul. Zawodników, remont schodów na 
nabrzeżach, remont pomostów pływających na Targu Rybnym, remont hali 
podnoszenia ciężarów został wykonany w tym roku, bieżące konserwacje, naprawy 
sprzętu na obiektach w ramach realizacji zadania podniesiono także wydatki na 
ochronę tych obiektów, media na obiektach, a także we wszystkich innych 
obiektach doprowadzenie do użyteczności dla niepełnosprawnych. 
Jeżeli chodzi o organizację imprez sportowych tu wydatkowano kwotę 1 mln 793 
tys. zł. W ramach tego zadania przeprowadzono szereg imprez sportowych takich 
jak zawody Gorączka Sobotniej Nocy – hokej podwodny, ferie z MOSiR w Tm basen 
za zeta, szkoła ratownictwa, zajęcia judo, tenisa, badmintona, zajęcia z nordic 
walking, mały toru bikerów, street chalange, otwarcie sezonu żeglarskiego, 
maraton, jogi, morski fest integracyjny, turniej petanque, regaty o puchar mariny, 
II Mistrzostwa Gdańska w kartingu, Triathlon, Bieg Westerplatte. Ponadto 
zorganizowano rozgrywki piłkarskie w ramach programu unijnego Respect Balticum, 
w którym brały udział kraje nadbałtyckie.  
Do imprez tych zatrudniani są pracownicy na umowy zlecenie, a także pracownicy 
zatrudnieni bieżąco w MOSiR.  
Dzięki tym środkom zabezpieczono opiekę medyczną, a środki, które nie zostały 
zupełnie wydatkowane wynikały z oszczędności powstałych w projekcie Respect 
Balticum, który został przedłużony na rok 2015 i będą wykonane w roku 2015.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Komu pan odmówił pieniędzy?    
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

Myśmy wykonali ten budżet na poziomie 97,4%. Te niewykorzystane środki to są też 
środki, które wynikały ze zwrotu VAT za grudzień i trudno byłoby je zaplanować. To 
są już niewielkie środki, które nie sposób już wydać.  
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
To jest to 3%?   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Niecałe, 2,5%.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Ile to jest u pana?   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
To jest ok. 500 tys. zł.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Panie dyrektorze przykro mi bardzo. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
150 tysięcy już sam żużel. Nie można było tego zaplanować, bo nie zrealizował tej 
usługi. Do końca były zabezpieczone środki.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Pozwoli pan, że dokończę. Tak się zdarza, że do nas trafiają bezpośrednie pisma o 
wsparcie. My kierujemy to do dyrektora Trojanowskiego, do pana Maksima i oni 
odpowiadają. Gdyby takie pieniądze z oszczędności były to co trzeba zrobić, żeby 
załóżmy stworzyć jakąś pulę, że może na koniec roku można wspomóc. Czy te 
pieniądze, które panu zostały one przepadają czy przechodzą na drugi rok?   
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
One wygasły. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
One wygasły i są w budżecie miasta. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Pan dyrektor słusznie zauważył VAT wrócił mu w grudniu i nie miał szansy już tego 
wydać.     
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Jeżeli VAT wraca mi 24 grudnia to nie mam szansy tego wydać.   
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Jeszcze zamówić i rozliczyć usługę.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Nie ma co na siłę wydawać pieniędzy.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
To nie jest na siłę. Są różnego rodzaju przypadki. Zwracają się różne podmioty. 
Komisja Rady Miasta Gdańska a jest w zasadzie bez żadnych możliwości, żeby 
wspomóc na przykład.   
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

Tutaj są takie opłaty, pozwoli pan, że powiem, te, które możemy na sport wydać, 
to je wydajemy. Na poziomie 34% zostały wykonane tylko opłaty na rzecz budżetów 
jednostek samorządu terytorialnego, czyli były założone jakieś opłaty, różne opłaty 
i składki i są na poziomie 31%. Także tam, gdzie my możemy wydać to wydajemy na 
poziomie 95-99%. Natomiast niektóre składki na PFRON czy inne, które są 
przeszeregowane do nas np. do określonych działów i są sztywno przywiązane w 
zakresie wydatków one czasami się rozmijają z planowanymi, bo jest tego dużo i 
one się sumują do pewnej kwoty. Żużel przysłowiowy, gdzie też było 
rozstrzygnięcie przetargowe środki zarezerwowane, trzymane do końca. Nie 
wystawił faktury, więc trudno te środki przerzucić. Nie można ich zaangażować 
nawet, bo księgowy mi na to nie pozwoli.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Akurat pokazuje pan przykład, że dobrze, że nie poszły te pieniądze.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Przykład: podróże służbowe zagraniczne: planowaliśmy 11 tys. a wydaliśmy 3653 zł, 
wykonanie na poziomie 32%. Także tu gdzieś te środki są przypisane do określonych 
obszarów. Oszczędzamy gdzie się da, a wydajemy te, które są przeznaczone 
bezpośrednio na wsparcie klubów, młodzieży i sportu.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Natomiast te oszczędności, które pozostają to przepadają.     
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Przepadają. Są w wolnych środkach. U was już ich nie ma.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

Gospodarność wskazuje na to, żeby nie zostały wydane w sposób nieracjonalny. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Wydatki niezrealizowane wygasły na koniec roku.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Może coś wymyślić, żeby pozostały.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Do pani dyrektor pytanie czy można coś takiego zrealizować co pan przewodniczący 
zasugerował?    
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
To tak jak Biuro Sportu już zajęło stanowisko, ten temat chyba był poruszany.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Czy jest taka możliwość, czy Rada Miasta może podjąć jakąś uchwałę w przypadku 
oszczędności, żeby w ostatniej chwili można było wspomóc, żeby dać te pieniądze? 
Czy jest taka możliwość? Powiem państwu przykład. Dawno temu 24 grudnia 
Gdański Auto Moto Klub dostał autobus Autosan. Wykupisz masz, nie wykupisz nie 
masz. Myśmy dostali i wykupili autobus. Dostaliśmy dlatego 24 grudnia, bo już nikt 
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nie chciał, bo nie było szansy na wykup. Myśmy to przeskoczyli, nam się udało i 
wykupiliśmy. Dlatego pytam się, czy jest taka możliwość, żeby to nie przepadało. 
Czy może jakiś sygnał by wcześniej poszedł?   
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Panie przewodniczący ja to wytłumaczę w taki sposób. Z tych zaplanowanych 
środków, jeżeli one nie są rozdysponowane, tak jak w przypadku trybu 
konkursowego, bo zgodnie z uchwałą dystrybuujemy większość środków w trybie 
konkursowym. Jeżeli one w pierwszym rzucie konkursu nie zostaną rozdysponowane 
to tak jak w tym roku w maju będzie rozpisany kolejny konkurs pod koniec maja 
tak, aby na drugie półrocze ci, którzy czasami popełnili błędy formalne, albo 
obudzili się w roku 2015 trochę później, żeby mogli z tych środków skorzystać. 
Czyli jest milion złotych, który uruchomimy. Jeżeli będziemy mieli kolejne środki 
to my uruchamiamy wrzesień, październik kolejny konkurs dla klubów sportowych, 
dla podmiotów, które mogą z tego wsparcia publicznego korzystać, aby te 
pieniądze nie zostały. One są rozdysponowane, bo tak jak zawsze w konkursach 
jest więcej chętnych, więcej zapotrzebowania na pieniądze niż samych pieniędzy. 
Często jest tak, że ci partnerzy, ci beneficjenci, którzy są zwycięzcami konkursu, 
mimo swoich chęci nie potrafią zrealizować zadania i z niego rezygnują w 
październiku, a od niektórych wymagamy zwrotu w związku z nieprawidłowymi 
środkami i stąd pozostają nadwyżki. Te nadwyżki wykazujemy w przypadku trybu 
rozliczeniowego w styczniu roku przyszłego, że tyle pieniędzy zostało 
niewykorzystanych, natomiast one są w jakiś sposób zaangażowane w ciągu roku 
budżetowego i one są fizycznie nie do chwycenia. One są zaangażowane.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Czy jest jakaś szansa na to, żeby coś w tym zmienić, żeby np. jakąś pulę 
niewykorzystanych środków miała Komisja Sportu na jakieś nadzwyczajne sytuacje? 
To by było rzędu 50-60 tysięcy złotych.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Formalnie jest ciężko znaleźć takie miejsce, gdzie można by było w budżecie 
wpisać rezerwa dla Komisji, bo to taki by miało oddźwięk. Takich rzeczy nie można 
wpisać do budżetu – rezerwa dla Komisji, formalnie.     
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Gdyby napisać rezerwa z niewykorzystanych środków?    
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Nie ma takiej kategorii, bo środki niewykorzystane pojawiają się w momencie, gdy 
wiadomo, że ktoś zrezygnował z realizacji usługi czy grantu, ale tak jak pan Adam 
tłumaczył to się pojawia pod koniec roku. Panu przewodniczącemu pewnie się 
wydaje, że to jest łatwo wydać pieniądze, ale państwo są zobligowani stosować 
prawo zamówień publicznych, czy ustawę o pożytku i wolontariacie i tutaj jest 
naprawdę trudno w grudniu podejmować decyzję o wydaniu pieniędzy tych, które 
są oddane przez podmiot.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Dziękuję. Zrozumiałe, ale się nie zgadzam.  
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Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Takie formalne mamy uwarunkowania. 
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Pytanie w sprawie wydawania pieniędzy, bo w ramach tego otwartego konkursu już 
rozstrzygniętego na realizację zadań z zakresu rozwoju sportu na terenie Gminy 
miasta Gdańsk widzę, że 54 kluby dostały łącznie 2,5 mln zł. Na ten rok. Jakie było 
zapotrzebowanie tych klubów. Rozumiem, że one chciały dużo więcej tych 
pieniędzy zapewne. 
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Ogólna suma we wnioskach? To będą przybliżone dane. Było ok. 440 wniosków. 
Kwota co roku przekracza 12 mln zł, a kwota do rozdysponowania oscyluje w 
okolicach 3 mln zł. W tym roku to było prawie 3,5 mln zł.   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Milion, rozumiem, zostaje na później?  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Tak. Teraz chodzi o jeszcze jedną rzecz. Rozdysponowanie środków następuje przy 
wsparciu Komisji, przy ocenie wniosków pod względem formalnym i 
merytorycznym. Kilka klubów, takich, które co roku są beneficjentami, zawsze 
znajdzie się taki, który popełnia błąd. Nie wszystkie wnioski, które są składane, one 
oczywiście są weryfikowane przez Komisję, są pod względem społeczno – 
sportowym godne wsparcia, np. wyjazd na trzy tygodnie do Hiszpanii celem 
szkolenia w zakresie jazdy na wrotkach po okręgu z elementami bójki, to jest taka 
nowa dyscyplina sportu, gdzie się jeździ po okręgu i się wypycha barkiem innego z 
wrotkarzy czy wyjazd szkoleniowy dla płetwonurków do Sharm el-Sheikh na dwa 
tygodnie w sezonie i poza sezonem. Są to projekty społecznie niepożądane. Mówię 
o takim przejaskrawieniu, ale są projekty takie o mniej rażącej sile, ale również 
projekty, które są objęte dwoma-trzema osobami. Mały klub chce poprowadzić 
zajęcia dla 2-3 osób to niekoniecznie trener musi otrzymywać wsparcie całoroczne 
w wysokości potężnej pensji. Czytając wnioski jest wiele czynników. To są czynniki 
społeczne i czynniki sportowe. Podstawową rolę odgrywają: bieżąca działalność 
sportowa przekrojowa między grupami młodzieżowymi i sportem seniorskim, 
sukcesy sportowe, liczba i zaangażowanie kadry trenerskiej czy też liczba dzieci, 
bo to wsparcie dotyczy głównie młodzieży, którzy biorą udział w realnych 
rozgrywkach sportowych, posiadają licencję i nie tylko trenują. To nie jest tylko i 
wyłącznie wychowanie fizyczne, które jest realizowane poprzez edukację i też 
kosztuje dużo więcej niż 3 mln. To jest wsparcie dla czegoś więcej.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Czyli mniej więcej 12 mln? Dużo brakuje.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Powiem z doświadczenia kilkuletniego. Jeżeli byśmy mieli 10 mln to wniosków 
będzie na 40 mln.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
To jest zrozumiałe. Dziękuję.                               
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Radna Beata Jankowiak – prowadząca obrady  podziękowała za przedstawienie 
sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2014 rok, a następnie, z 
uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie jego pozytywne 
przyjęcie w zakresie działania Komisji.  
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez: 

• Panią Jolantę Ostaszewską - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków,  
• Pana Adama Maksima – Kierownika Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. 

Sportu, 
• Pana Leszka Paszkowskiego – Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i 

Rekreacji, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania,  3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych 
i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie 
Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2014 rok – w 
zakresie działania Komisji.(Opinia nr 8-6/11-7/2015). 

 
PUNKT  - 2 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 215 + 
Autopoprawka – w zakresie działania Komisji 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 kwietnia 2015 r. – BRMG-S.0006.215.2015) 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały wraz z Autopoprawką – w 
zakresie działania Komisji. 
 

Radna Beata Jankowiak – prowadząca obrady podziękowała za przedstawienie 
projektu uchwały wraz z Autopoprawką, a następnie z uwagi na brak głosów w 
dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały zawartego w druku nr 215 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków, przedstawiciela wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 215 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 8-6/12-
8/2015). 

PUNKT  - 3 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015 – 2040 – 
druk nr 216 + dwie Autopoprawki – w zakresie działania Komisji.  
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 kwietnia 2015 r. – BRMG-S.0006.216.2015) 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały wraz z dwoma 
Autopoprawkami – w zakresie działania Komisji. 
 

Radna Beata Jankowiak – prowadząca obrady podziękowała za przedstawienie 
projektu uchwały wraz z dwoma Autopoprawkami, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
projektu uchwały zawartego w druku nr 216 + dwie Autopoprawki – w zakresie 
działania Komisji. 
  

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków, przedstawiciela wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 216 + dwie Autopoprawki – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 8-
6/13-9/2015). 

PUNKT  - 4 
 
PZU Maraton Gdańsk – przygotowanie, trasa maratonu, bezpieczeństwo 
uczestników. 
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

Została przedstawiona prezentacja, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Już niebawem, bo 17 maja startuje PZU Gdańsk Maraton. Jesteśmy już na ostatniej 
prostej jeżeli chodzi o przygotowania. Przedstawię państwu obecny ich stan. Trasa 
maratonu to trasa certyfikowana. Każdy maraton ma długość 42 195 metrów. 
Biegnie ona przez najciekawsze miejsca w naszym mieście. Trasa płaska o 
przewyższeniu nie większym jak 20 m czyli jest szansa na zrobienie dobrych czasów 
jako już pierwszej edycji. Mimo tego, że nie preferujemy udziału takich biegaczy z 
tej najwyższej półki to liczymy również, że zacznie się to od dosyć przyzwoitych 
wyników. Start i meta w Amber Expo. Start przy Amber Expo, meta wbiegamy do 
Amber Expo i biegniemy przy takich obiektach jak pomnik Poległych Stoczniowców, 
Europejskie Centrum Solidarności, Główne Miasto, Długi Targ z fontanną, Aleją 
Zwycięstwa, Grunwaldzką, Aleją Rzeczypospolitej, Parkiem Nadmorskim, przy molo 
w Brzeźnie oraz przebiegamy przy PGE Arenie i wbiegamy na Amber Expo. Jeżeli 
chodzi o ilość startujących zawodników to przewidzieliśmy 2500. W tej chwili 
mamy na liście startowej 2560 zawodników, plus do tego zaproszonych gości, czyli 
ten limit prawie już jest wyczerpany w 100%. Teraz już wpisowe wynosi 199 zł, 
więc ta ilość osób przybywających już jest niewielka. Jeżeli chodzi o 
przygotowania, to tak jak wspomniałem, jesteśmy na ostatniej prostej. 
Przewidujemy start w niedzielę o godz. 9:00. Limit czasu to jest 6 godzi. Istotna 
informacja, bo to chodzi o utrudnienia w ruchu. Jeżeli chodzi o zabezpieczenie 
medyczne. Ono jest wyżej niż standardowe zabezpieczenia wymagane przez 
ustawodawcę do zapewnienia bezpieczeństwa. Jest to 8 ambulansów typu S czyli 
specjalnego przeznaczenia z lekarzem na pokładzie oraz dwóch ratowników 
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medycznych. Cztery quadami z dwoma ratownikami medycznymi, dwa namioty 
pierwszej pomocy z lekarzem i 6 ratownikami w każdym, punkty medyczne na 
mecie jeden lekarz i 6 ratowników medycznych, 4 ratowników medycznych na 
trasie maratonu i oni będą na quadach lub na segueiach.  
Wolontariusze. Na trasie zawodów oraz w biurze zawodów będzie ich ok. 500.  
Utrudnienia w ruchu będą trwały od godz. 8:00 do godz. 15:00 w niektórych 
fragmentach. Staramy się, aby były jak najmniejsze utrudnienia dla mieszkańców. 
W tej sprawie współpracujemy bardzo ściśle z Policją. Będzie zaangażowanych 101 
Policjantów w tą imprezę. Będziemy też realizowali wspólnie z ZTM-em zastępcze 
linie tramwajowe bądź autobusowe. Będzie zaangażowanych ponad 540 osób w tym 
350 ochroniarzy. Na temat maratonu w zasadzie tyle. Jak będą jakieś pytania to 
uzupełnię.        
 

Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Jak ta cena 50 zł ma się do innych maratonów?  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
To jest tani maraton. Dla przykładu Półmaraton Sopocki kosztuje 79 zł w pierwszej 
odsłonie, ale intencją naszą było stworzenie nowej marki, dobrej marki, taniej 
marki na początek. Jak pan przewodniczący wie w biznesie jest też tak, że trzeba 
zainwestować i zachęcić klienta. Dzisiaj na rynku biegowym robi się bardzo ciasno. 
Chociażby w krótkim czasie powstał Półmaraton Sopot, o którym jeszcze dwa 
miesiące temu nikomu się nie śniło. Dzisiaj już mamy dwa Półmaraton na naszej 
mapie trójmiejskiej. Tutaj też chcemy rozpocząć mocnym uderzeniem, aczkolwiek 
wysokiej jakości. Przypomnę o pakiecie startowym, który jest bardzo bogaty. Mamy 
kolejne zapienienia o dalszych zainteresowanych współpracą. Doszła firma BMW 
pana Tadeusza Zdunka, która też będzie naszym partnerem w tejże imprezie. 
Doszła firma Kraft, która szyje doskonałej jakości odzież i w pakiecie startowym 
taka koszulka, która kosztuje normalnie 80 zł to będzie ona w pakiecie startowym. 
Doszła firma, która dystrybuuje herbaty. Doszła firma Ziaja. Jak mamy potencjał 
osobowy tym łatwiej jest zdobyć sponsora i jest lepsze oddziaływanie 
marketingowe. Stąd ograniczenie ilości osób, bo budżet nas też ogranicza w tym 
zakresie. Taką strategie przyjęliśmy i chcemy ją konsekwentnie realizować. Mamy 
nadzieję, że uda się w następnych latach zgromadzić na starcie już większą ilość. 
Liczymy, że w ciągu kilku lat będzie to jedna z ważniejszych imprez biegowych w 
północnej części, a może i w całej Polsce jeżeli chodzi o maratony.   
 

Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Widzę właśnie, że 90 zł Maraton Warszawski kosztował na początku. 
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

U nas kosztuje teraz 199 zł, a od wczoraj przybyło ponad 10 osób. Także to 
świadczy o tym, że jest potencjał, że jest dużo chętnych. Dużo osób mówi, że 
zapisało się na Orlen Maraton, który się odbył tydzień temu, w ostatni weekend. 
Moi pracownicy też byli podglądać jak to się robi. Jeden biegł, jeden jechał 
rowerem, trzeci oglądał strefę zabaw. Tylko tam jest budżet zbliżony do 10 mln. 
Jest to „na wypasie”, aczkolwiek też są słabe punkty chociażby jedzenie dla 
maratończyków jest odpłatne, co nas bardzo zdziwiło. 9 zł trzeba było wpłacić, 
żeby dostać miskę makaronu. Robią fajerwerki, bo to jest doskonały serwis dla 
zawodnika, dużo przebieralni, dużo toalet, dużo wolontariuszy, dużo stref 
kibicowania, dużo wody, fajny pakiet startowy, a tutaj 9 zł za miskę makaronu. 
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Uczymy się, patrzymy. To jest pierwszy nasz maraton organizowany przez MOSiR 
Gdańsk. Mamy doświadczenie w organizacji innych biegów, chociażby Bieg 
Westerplatte czy Gdańsk Biega, czy też wsparcie w innych biegach, które 
realizujemy na innych imprezach. Wiemy już dzisiaj, że potencjał na Wybrzeżu jest 
w zakresie organizacji maratonu. Doskonale się sprawdza projekt Aktywuj się., w 
którym bierze udział do 300 osób z Radkiem Dudyczem, który jest realizowany w 
niedzielę oraz w środy, gdzie są wykłady na temat techniki biegania, na temat 
żywienia, suplementacji, czyli do różnych rzeczy, które wspomagają biegacza i 
przede wszystkim same treningi biegowe, które są prowadzone w sposób 
profesjonalny. Chcemy przywiązać do siebie naszych klientów, biegaczy tak, aby 
chętnie do nas wrócili. Zasięg jeżeli chodzi o klientów, biegaczy to głównie jest 
województwo Pomorskie, ale mamy apetyty na chociażby Obwód Kaliningradzki czy 
całą Polskę. Z takim partnerem jak PZU warto to robić, bo oni są zorientowani na 
tego typu klienta. Mają nową usługę PZU Zdrowie, gdzie chcą dotrzeć do klienta. 
Inwestują w biegi i przez to wychowują sobie tego klienta, żeby poszedł do 
kardiologa, do ortopedy, do dietetyka, zbadał krew, prześwietlił się, podjął 
rehabilitację. Więc bardzo świadome i światłe podejście do budowania relacji i 
budowania sobie klienteli, przywiązywanie do swojej marki.  
 

Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Ile za rok miejsc startowych?   
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Trudne pytanie. Zobaczymy ile dobiegnie. Myślę, że trzeba minimum 3500 trzeba 
będzie zadeklarować. Tysiąc więcej to jest pewne. Odbierzemy na pewno klientów 
Warszawie.   
 

Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Wiele osób się zapisało na warszawski zanim wiedziało, że jest gdański.   
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

Dokładnie. Mamy takich wiele sygnałów, że już nie pobiegnę, bo już się zapisałem 
na Warszawski.          
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Na pewno będzie dobrze, bo jak się miło na duszy robi, jak w ramach prognozy 
pokazują Gdańsk, Motławę, Sołdka. Także Gdańsk musi pójść do przodu.  
Radna Beata Jankowiak – prowadząca obrady 
Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 

PUNKT  - 5 
 

Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu letniego 2015 roku. 
 

Została przedstawiona prezentacja, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

Już Państwu prezentowałem ten slajd. 21 km plaż w ogóle. 6 kąpielisk, które 
będziemy przygotowywali i uchwała w tej sprawie już została podjęta przez 
Państwa na poprzednich sesjach jeszcze w zeszłym roku. Jelitkowo 100 metrów 
linii brzegowej, molo Brzeźno 500, Brzeźno Dom Zdrojowy 100 m, Stogi 400 m, 
Sobieszewo 200 m, Orle 100 m i jeszcze jedno miejsce wykorzystywane do kąpieli 
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Jelitkowo Klipper 100 m. Aplikujemy o 6 certyfikatów Błękitna Flaga. Jest to 
certyfikat najwyższej jakości. Wykorzystujemy do tego ratowników, których 
zatrudniamy na umowy o pracę. Chcemy też wprowadzać nowe, ale też już znane 
nam innowacyjne środki ratowania czyli np. kajak patrol, motolotnie, psy 
ratownicze czy też specjalne deski ratownicze. Skutery wodne także mamy w 
planie, aby wykorzystywać. Plaże nasze od wielu lat poprawia się ich stan 
czystości, a także można na nich aktywnie wypocząć. W tym roku powstanie 
stadion letni, na którym będzie wiele imprez dla mieszkańców, ale też imprez rangi 
mistrzowskiej.  
Slajd dotyczący innowacyjnych form ratowania. Wspomniane wcześniej quady, 
skutery wodne, psy ratownicze, których będzie kilka na kąpieliskach. Przyjęliśmy 
taką sekcję, zaadoptowaliśmy z zaprzyjaźnionego Tczewa. Tam była taka sekcja i 
pani Kamila Ormianik, która jest przewodniczką dwóch psów założyła taką sekcję i 
w soboty co tydzień o godz. 12:00 są takie szkolenia dla psów nie tylko tych 
ratowniczych ale takie na zasadzie nauki posłuszeństwa, na pewno niektóre z nich 
będą doszkalane w celach podjęcia współpracy z ratownikami na gdańskich 
kąpieliskach. 
Aktywności na plaży. Będzie bardzo dużo boisk – 20 różnego rodzaju boisk. 
Będziemy też utrzymywali w sprawności siłownię, która powstała w Jelitkowie. 
Boiska do gry w siatkówkę, piłkę nożną w ilości nieco większej jak w zeszłym roku. 
Niepełnosprawni – dwie amfibie, które będą umożliwiały kąpiel niepełnosprawnym. 
One są stabilne, z pływakami. Ratownicy będą pomagali niepełnosprawnym 
skorzystać czasem z pierwszej kąpieli w morzu, w życiu.  
Zbudowanych zostanie i rozstawionych 14 kładek dla osób niepełnosprawnych, 
rodziców z wózkami z dziećmi. Najdłuższa i najszersza kładka jest przy wejściu nr 
63. W planie będą kolejne takie kładki.  
Jeżeli chodzi o przygotowanie do sezonu: infrastruktura wodna. Przystań marina 
już jest praktycznie gotowa do sezonu. Całe zaplecze sanitarne, przyłącze 
energetyczne, woda, bezprzewodowy Internet, przystań jest monitorowana i 
złożona jest aplikacja o Błękitną Flagę, którą otrzymywała już od wielu lat i mam 
nadzieję, że w tym roku również ją otrzyma.  
Imprezy żeglarskie. Przede wszystkim te wodne to rozpoczęcie sezonu żeglarskiego 
23 maja, na które serdecznie zapraszam, w ramach obchodów Miasta Gdańska. 
Regaty o Puchar Mariny oraz Baltic Sail, który będzie się odbywał między 2 a 5 lipca 
przy wykorzystaniu częściowym nabrzeży, którymi administrujemy. Organizatorem 
będzie Fundacja Gdańska, która otrzymała w tym zakresie grant z Miasta Gdańska. 
 

Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Ponad pół miliona złotych.  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Infrastruktura wodna. Od 1 maja ruszają kursy tramwaju wodnego. Do tego będą 
służyły dwie linie do realizacji tego projektu F5 i F6. F5 do Westerplatte, F6 do 
NCŻ, chociaż w miesiącu maju z powodu kłopotów AWF-u z realizacją inwestycji u 
siebie te kursy będą skrócone, a wynika to z czynności odbiorowych, które tam się 
mają odbyć, ale myślę, że już w połowie maja będzie ten kurs możliwy. Pozostałe 
przystanie na Tamka, Żabi Kruk, Sienna Grobla. Rozstrzygnęliśmy postępowanie na 
operatora tejże infrastruktury zgodnie z wytycznymi Unii Europejskiej. Jesteśmy na 
etapie przekazywania tej infrastruktury operatorowi, niemniej jednak cały czas 
musimy sprawować nadzór nad funkcjonowaniem tych obiektów, gdzie będą też 
funkcjonowały wypożyczalnie. Zakupimy nowe kajaki, rowery, które będą do 
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wykorzystania na tych przystaniach. Ponadto mamy do dyspozycji nabrzeża Targu 
Rybnego, ul. Wartkiej, Wyspa Spichrzów oraz obiekty hydrotechniczne takie jak 
molo, które teraz jeszcze będziemy na wniosek mieszkańców dokładali więcej 
ławek do wypoczynku.  
To wszystko, co chciałem państwu przekazać. Jeżeli będą pytania to chętnie 
odpowiem.  
 

Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Pytanie odnośnie ratowników na plażach. Czy może wprowadzić takie szkolenia z 
pierwszej pomocy raz, dwa razy dziennie na plażach dla plażowiczów. 
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

Robimy to. To jest realizowane. Jest letnia szkoła ratownictwa i jest zimowa szkoła 
ratownictwa, w ramach wsparcia edukacji też jesteśmy zobowiązani w ramach 
Błękitnej Flagi robić takie szkolenia. Mamy tez zakupiony specjalny sprzęt do tego, 
czyli Fantomy. Jest to w naszym interesie, gdyż to jest potencjalny nasz, przyszły 
pracownik, gdyż dzisiaj są duże kłopoty z pozyskaniem wykwalifikowanej, dobrej 
kadry ratowniczej. A ratownictwo też jest taką szkołą odpowiedzialności i też 
narzędziem do wychowywania tych ludzi, więc znamy wartość tego. Nie mamy 
większych kłopotów z zatrudnieniem, ale musimy cały czas nad tym pracować. 
Jakość tych ratowników też jest różna. Prowadzimy weryfikację umiejętności 
ratowników na naszej pływalni.     
 

Radna Beata Jankowiak – prowadząca obrady 
Jeżeli nie ma więcej pytań, to dziękujemy i przechodzimy do ostatniego punktu. 
 

PUNKT  - 6 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Została poruszona sprawa wyjazdowego posiedzenia Komisji, które zostało 
zaplanowane na 17 lipca 2015 r. – rejs żaglowcem Generałem Zaruskim w ramach 
zaznajomienia Komisji z problematyką edukacji morskiej. 
 

W związku z tym, że nie było więcej spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Wiceprzewodnicząca podziękowała wszystkim za uczestniczenie w obradach i na 
tym posiedzenie zakończono – godz. 17:25. 

Prowadząca obrady 

Wiceprzewodnicząca Komisji Sportu RMG 

 

Beata Jankowiak 

Przewodniczący 

Komisji Sportu RMG 

 

Mirosław Zdanowicz 

Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska  



Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku

Komisja Sportu Rady Miasta GdańskaKomisja Sportu Rady Miasta Gdańska

Pkt. 4 - 1. PZU Gdańsk Maraton
/Przygotowanie, trasa, bezpieczeństwo/

Pkt. 5 - Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu letniego 2015



17.05.2015

PRZYGOTOWANIE

TRASATRASA

ZABEZPIECZENIE



OGÓLNY PRZEBIEG TRASY

• Start i meta AMBEREXPO

• Pomnik Poległych Stoczniowców

• Europejskie Centrum Solidarności

17.05.2015

• Europejskie Centrum Solidarności

• Główne Miasto z ulicą Długą

• Długi Targ z Fontanną Neptuna

• Al. Zwycięstwa

• Al. Grunwaldzka

• Al. Rzeczypospolitej

• Park Nadmorski im. R. Reagana

• PGE Arena Gdańsk
DYSTANS: 

42 195 m

� pzugdanskmaraton.pl



• Limit miejsc: 2500 osób

• Start: godzina 9.00

• Czas trwania imprezy: 6 godzin (limit czasowy)

• Zabezpieczenie medyczne: 

koordynator medyczny

8 ambulansów typu S (lekarz i 2 ratowników med.)

17.05.2015

8 ambulansów typu S (lekarz i 2 ratowników med.)

4 quady (z 2 ratownikami med.)

2 namioty Pierwszej Pomocy (lekarz i 6 ratowników 
med. w każdym)

punkt medyczny na mecie (1 lekarz i 6ratowników med.)

4 ratowników med. na trasie maratonu

• Wolontariusze (trasa + biuro zawodów): 561 osób

� pzugdanskmaraton.pl



• Utrudnienia w ruchu – kaskadowo od godziny 8.00 do godziny 15.00

• Ścisła współpraca z Policją i nadzór Policji w zakresie sterowania 
ruchem:

1 koordynator organizacji ruchu, 3 dowódców odcinków, 

2 pilotów głównych, 101 Policjantów zabezpieczenia

• Ścisła współpraca z ZTM w Gdańsku w zakresie sterowania ruchem:

17.05.2015

11 pracowników Centrali Ruchu

• Organizator - osoby przeszkolone i przygotowane do wspomagania 
Policji w zabezpieczeniu trasy w miejscach, gdzie nie wymagane jest 
kierowanie ruchem:

544 osoby, w tym nie mniej niż 350 osób ochrony

• W rejonie STARTU/METY tj. ulice Żaglowa i Pokoleń Lechii Gdańsk 
przewiduje się całkowite wyłączenie ruchu kołowego

� pzugdanskmaraton.pl



KĄPIELISKA MORSKIE W GDAŃSKU
� 21 km plaż

� 6 kąpielisk strzeżonych: 

JELITKOWO – 100 m linii brzegowej strzeżonej

MOLO BRZEŹNO – 500 m

BRZEŹNO DOM ZDROJOWY – 100 m

STOGI – 400 m

SOBIESZEWO – 200 m

ORLE – 100 mORLE – 100 m

� 1 miejsce wykorzystywane do kąpieli

JELITKOWO KLIPPER – 100 m

� Aplikacja o 6 certyfikatów Błękitnej Flagi na sezon 2015

� Bezpieczeństwo – innowacyjne ratownictwo

� Czystość, unikalne walory przyrodnicze

� Atrakcje, aktywny wypoczynek, turnieje plażowe

Informacje: kapieliskagdansk.pl    facebook.com/kapieliskagdansk



INNOWACYJNE FORMY RATOWNICTWA



AKTYWNOŚĆ NA PLAŻY
W trakcie sezonu letniego plażowicze mogą korzystać
z akcji promujących aktywny wypoczynek na świeżym
powietrzu.



PRZYJAZNA PLAŻA
BLIŻEJ WODY
Program umożliwiający dotarcie niepełnosprawnym
plażowiczom do morza, ale nie tylko. Dzięki specjalnemu
wózkowi tzw. „amfibii” osoby niepełnosprawne mogą
korzystać z kąpieli.

� KŁADKI
� 14 kładek dla osób 

niepełnosprawnych, rodziców z 
wózkami dziecięcymi



INFRASTRUKTURA WODNA
PRZYSTAŃ ŻEGLARSKA MARINA GDAŃSK

� 70 miejsc postojowych 

dopuszczalne zanurzenie 3,50 m

max. szerokość 5,36 m

� zaplecze sanitarne 

/WC, prysznice oraz pralnia z suszarką automatyczną/ 

� przyłącza elektryczne (230V)� przyłącza elektryczne (230V)

� woda pitna 

� bezprzewodowy Internet

� w pobliżu pływająca stacja paliw 

� 24-godzinna ochrona wraz z monitoringiem

� obsługa gości w jęz. polskim, angielskim oraz niemieckim

Aplikacja o certyfikat Błękitnej Flagi na sezon 2015



IMPREZY ŻEGLARSKIE
Marina Gdańsk jako baza dla jednostek uczestniczących w:

� Otwarcie Sezonu Wodnego /23.05.2015/
� Regaty o Puchar Mariny Gdańsk /13-14.06.2015/
� Baltic Sail /2-5.07.2015/



INFRASTRUKTURA WODNA
Przystanie żeglarskie:

� Przystań Sienna Grobla *

20 miejsc, zaplecze sanitarne, prąd, woda pitna, internet

� Przystań Tamka *

16 miejsc, zaplecze sanitarne, prąd, woda pitna, internet

� Przystań Żabi Kruk *

20 miejsc, zaplecze sanitarne, prąd, woda pitna, internet

� 11 przystanków tramwaju wodnego *
* Zbudowane przy wsparciu z UE

Ponadto:

� Nabrzeża /Targ Rybny, ul. Wartka, Wyspa Spichrzów/

� Obiekt Molo Gdańsk Brzeźno

Plan budowy sieci 7 przystani kajakowych w ramach 

Programu „Kajakiem przez Pomorze” 

* Zbudowane przy wsparciu z UE


